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Gäster: Nettan Eliasson och Lisa Sund 08:30-09:30 

Minnesanteckningar 

Presentationsrunda 

1. Tillsammans för barnens bästa i Sörmland 

PP läggs i Teams under mötesmappen. Överflygning av nuläge. Förslag: Workshop halvdag 

10/11 med medarbetare västra länsdelen? 6/12 workshop halvdag beredningsgrupp och 

arbetsgrupper? Dialog – tankar, synpunkter och funderingar. Andra förslag om arbete vidare. 

Vilka är rätt personer på workshop? Input: Beslutsfattare behöver vara med på workshop. 

2. Tidigare minnesanteckningar 

Läggs till handlingarna. 

3. Kort lägesrapport från verksamheterna – hur sommaren har varit 
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Barnkliniken – just nu lite kaos och lite kämpigt – sskbrist. Stabilt i Katrineholm för närvarande. 

Vingåker – omhändertagit och placerat många barn. Kommit långt i samverkan mellan 

varandra i kommunen. Kontaktgrupper för barn och ungdomar är i gång. 

Flen – Mycket anmälningar om våld. Antalet placeringar minskar dock. Relativt stabilt bland 

personal. Samverkan mellan socialtjänst och skola, förskola pågår. Förstärkt barnhälsoteam. 

Utmaning att rekrytera skolläkare – frågan behöver lyftas både i beredningsgrupp och 

skolchefsnätverk. 

Vårdcentral – brist på bvcsköterskor. Covidvaccinerar. Sjukfrånvaro påverkar verksamheterna. 

Barnhälsovården – bvcsköterskor på plats och generellt väl bemannad. Stora utmaningar med 

bemanning kvinnoklinik och mödrahälsovården. 

BUP – akutsidan relativt lugnt. Högt inflöde NPF-utredningar, väntetider. I övrigt flyter det på. 

Katrineholm Förskola – familjecentral har 500-700 besökare i månaden. ”Lyckliga gatan” 

samlar människor i vissa stadsdelar för förebyggande och främjande aktiviteter. En 

vårdcentral är kopplad till familjecentralen. Tandvården kommer en gång i veckan. Bästa 

hälsan – temaveckor så familjer får möjlighet att uppleva det som påverkar hälsan positivt. 

Hembesök görs. Generation PEPP. 

Katrineholm LSS – handläggarsidan har personalbrist. Ansökningar personlig assistans 

förväntas ökas då en lättnad skett inom lagstiftningen. Ny egenvårdslag kommer att påverka. 

Katrineholm skolan – öppnat två nya skolenheter. Även byggt om en skola. Annars en lugn 

sommar. Stora familjer har flyttat ut ur kommunen. Oerhört svårt att rekrytera psykologer. 

Arbetar på med tvärprofessionell samverkan. 

4. Rapport från BGB 

• Förslag ny riktlinje Arbete med föräldrar med kognitiva svårigheter – egen punkt på 

agendan. 

• Överenskommelse Hälsoundersökningar vid placering av barn och unga – godkänd och 

går till Länsstyrgrupp och NSV. Efter beslut dialog i arbetsgrupperna hur vi implementerar. 

• Tillsammans för barnens bästa – hur kopplar vi ihop med Nära vård? 

• Samordning av familjecentraler i Sörmland – nätverk önskas. 

• Uppföljning av handlingsplan – ligger i fas. Påminnelse om rapportering av Prator/SIP och 

hälsoundersökningar. Påminner om att kommuner ska erbjuda möjlighet till privata 

förskolor och skolor att ansluta sig till Prator, de ska läggas upp i kommunens struktur 

enligt beslut i Länsstyrgruppen. 

• Trygg hemgång och effektiv samverkan, revidering av riktlinje – viktigt att riktlinjen 

tydligare visar hur samverkan ska ske för barn och unga. 

5. Kartläggning av Nära vårds fokusområden 

Projektet Nära vård har tagit fram de gemensamma fokusområdena personcentrering och 

hälsofrämjande/förebyggande och utifrån dessa också tagit fram målsättningar. För att kunna avgöra 

vad som behöver göras i det fortsatta gemensamma arbetet för att nå målsättningarna inom 
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fokusområdena, och också för att nå målbilden, behöver Regionen och länets kommuner kartlägga ett 

nuläge. BGB har gett oss uppdraget att besvara enkät. Enkätsvar tillbaka till projektet senast den 17 

oktober. Resultatet ska redovisas på länsstyrguppens möte den 21 oktober. 

AVB svarar på enkät i slutet av dagens möte. 

6. Arbetsgruppen översyn av överenskommelse Stöd till föräldrar med kognitiva svårigheter: 

förslag på reviderad rutin, synpunkter önskas och mailas till Agneta som sammanställer till 

Marie Håkansson senast 30 september. Till BGB 14 oktober. Rutin följde med agendan men 

finns också på Teams. 

7. Verksamhetspresentation – vilken verksamhet är på tur? 

Elevhälsan generellt över kommunerna presenterar på nästa AVB 28 oktober. 

8. Årsrapport barnhälsovård 

PP läggs i Teams under mötesmappen. Årsrapporten har skickats tidigare i pdf, saknas den 

så kan Sara skicka om igen. Sammanfattningsvis: omfattande riskfaktorer för ohälsa, ökade 

andel ohälsa, samverkan sker. Men behöver tydligare vårdkedja och fler familjecentraler. 

9. Sekretess - Idag utgör sekretessen ett hinder mellan socialtjänst och BVC. Barn som på olika 

sätt far illa hanteras av bägge parter och ibland är BVC ovetande om att socialtjänsten är 

inkopplade. I vissa fall har samtycke inhämtats från familjen men ändå hanteras information 

som om sekretess råder. Om vi skriftligen inhämtar samtycke måste vi väl kunna arbeta 

tillsammans med familjer där det finns problem? 

Vilken typ av samtycke är inhämtad? Om ett korrekt samtycke finns är samsynen att arbeta 

tillsammans runt familjen. AVB anser att frågan hanteras lokalt mellan berörda aktörer. 

10. Uppföljning Handlingsplan 

Prator/SIP sista juni och sista dec, hälsoundersökning 1/1-30/6 och 1/7-31/12. 

11. Övrigt 

• ordförande för AVB 

Helena slutar sitt ordförandeuppdrag i november. På tur är regionen. Förslag Sara Heimdal. 

Beslut: Sara Heimdal blir ny ordförande kommande två år, från december 2022. 

• familjecentral till alla barn 

Malmköping vårdcentral önskar familjevägledare från kommunens socialtjänst. Frågan tas 

med och lyfts i Flen. Även vårdcentral Linden önskar vara familjecentral. 
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